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EEnntteessaa  ppeerr  SSaabbaaddeellll és una organit-
zació civicopolítica formada per
persones amb inquietuds i sensibili-
tats diverses, amb voluntat de
govern, que defensa els valors de
l’esquerra: un model basat en la jus-
tícia social, la qualitat de vida, la
riquesa cultural, el dinamisme eco-
nòmic i la democràcia participativa.
L’Entesa creu en una altra manera
de fer política, des de l’austeritat i la
defensa de la cosa pública, perquè la política municipal és responsabilitat de tota la ciutadania.
En els darrers 4 anys, el GGrruupp  mmuunniicciippaall  ddee  ll’’EEnntteessaa ha estat representat pels regidors Isidre
Soler i Nieves Garcia.

Què és l’ES?

Han passat quatre anys des del maig de 2003, en què un bon nombre de ciutadans i ciutada-
nes van dipositar la confiança en l’Entesa. Al llarg d’aquests quatre anys, des del Grup
Municipal l’Entesa ha exercit, pràcticament en solitari, la tasca d’oposició i de control de l’ac-
ció de govern.
Hem procurat fer aquesta tasca de manera rigorosa i respectuosa, i alhora constructiva, plante-
jant nombroses propostes per millorar la ciutat i les condicions de vida dels sabadellencs i saba-
dellenques, i posant de manifest que hi ha altres i millors maneres de gestionar la ciutat.
Han estat quatre anys de treball intens, però satisfactori. Intensitat, gràcies a les persones que
han col·laborat amb nosaltres i satisfacció, pel fet de treballar exclusivament per l’interès de la
ciutat i de la seva gent.

EEll  GGrruupp  MMuunniicciippaall  dd’’EEnntteessaa  ppeerr  SSaabbaaddeellll  hhaa  ttrreebbaallllaatt  aammbb  eellss  sseeggüüeennttss  oobbjjeeccttiiuuss::
1 . Plantejar propostes a l’Equip de Govern per millorar la ciutat
2 . Fer el seguiment i control de l’acció del govern municipal
3 . Interessar-nos i manifestar la nostra opinió sobre tots aquells temes d’interès per la ciutat i

pels seus habitants.

Quatre anys al 

Grup Municipal de l’Entesa

Nieves Garcia Lasa
Regidora de l’Entesa (2003-2007)

Hi ha moltes raons per a comprometre’s amb
l’Entesa i per confiar-li el vot: l’honestedat, la con-
cepció de la política com a servei públic, la capa-
citat de treball, el projecte de ciutat que proposa...i
moltes més.

Tant important com d’altres, és la seva dedicació,
en exclusiva a la ciutat de Sabadell. L’Entesa no
està condicionada per polítiques de pactes en
altres institucions o ciutats i, conseqüentment,
disposa de total llibertat per a defensar els interes-
sos de la nostra ciutat i la dels seus ciutadans i ciu-
tadanes. La llibertat, la gent de l’Entesa, és un dels
valors que més apreciem.

M. Dolors Calvet
Regidora portaveu de l’Entesa

(1999-2003)

Sort n’hem tingut de l’Entesa a la nostra ciutat en
els darrers anys!

Quan discrepar és anatema i t’arrisques a la mar-
ginació, l’Isidre i la Nieves han garantit l’exercici
de la democràcia opinant sobre les coses que no
ens agraden i sobre les que ens agradarien per
Sabadell. 

l’Entesa ha presentat:

• 2255  mocions al ple municipal
• 1133 precs i preguntes al ple municipal
• 331100 preguntes al govern municipal
• 2233  al·legacions
• 2211  propostes diverses

... ha convocat

• 5500 rodes de premsa
i ha generat

• 229900  notes de premsa
• 5500  articles d’opinió
• 1144  butlletins del Grup municipal
• 1177  debats de l’Entesa

Al llarg d’aquest mandat (2003-2007)

Tots aquests documents estan disponibles a

www.entesa.org



Isidre 

Soler Clarena
Vaig néixer a Manresa l'any 1952, però de petit vaig venir
a viure a Sabadell. He viscut al centre i als barris de Can
Deu i Campoamor i des de fa anys visc al barri de Gràcia.
Sóc pare de la Laura i del Jan.

Sóc arquitecte tècnic i treballo com a directiu al Servei de
Bombers de l'Ajuntament de Barcelona.

Des de 1975 he participat activament en diferents movi-
ments i entitats ciutadanes, com ara les campanyes
Salvem els Campos i Sabadell necessita el Parc Catalunya.
També vaig participar en la comissió ciutadana de segui-
ment de la redacció del Pla comarcal de Sabadell de 1978.

Vaig participar en la Comissió per la Pau i el Desar-
mament i el moviment antiOtan, així com en el movi-
ment veïnal. A partir de 1990, la meva activitat es va
orientar cap al moviment ecologista a través de la
Comissió Ecològica de la FAV o la Campanya Contra el
Quart Cinturó, de la qual vaig ser portaveu.

El juny de 1999 vaig ingressar de manera activa a l'Entesa
i en vaig ser coordinador entre el 2001 i el 2004.

Des de l'any 2003 sóc regidor-portaveu d'Entesa per
Sabadell.
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El nostre objectiu és fer de Sabadell una ciutat on les persones puguem realitzar-nos
plenament, satisfer les nostres necessitats vitals, tirar endavant els nostres projectes, fer
realitat els nostres somnis i anhels i compartir-los amb les nostres veïnes i veïns.

No volem veure la nostra ciutat reduïda a un munt d’habitatges o a un aparador buit
de contingut. Volem una ciutat ben viva i dinàmica, una ciutat cohesionada on tots els
seus habitants convisquem en harmonia. Una ciutat que garanteixi uns serveis públics
de qualitat per a tothom, que ens enriqueixi culturalment i ens possibiliti gaudir del
nostre entorn natural.

No volem estar obligats a agafar el cotxe per anar a treballar. Volem recuperar l’activi-
tat productiva a la ciutat, a través de l’impuls a les indústries netes i volem garantir l’ac-
cés en transport públic als polígons industrials. Volem tenir la possibilitat d’anar a
comprar i acompanyar els nens a l’escola tot passejant pels nostres barris.

VVoolleemm,,  ii  ppooddeemm, fer realitat aquests desitjos, fer valer els nostres drets com a ciutada-
nes i ciutadans. És per això que l’Entesa concorre a aquestes eleccions municipals amb
la intenció d’aplicar un Programa de Govern amb els següents eeiixxooss  pprrooggrraammààttiiccss:

• Una acció política democràtica i amb sentit social

• Practiquem la Democràcia Participativa

• Per la cohesió social i contra l’exclusió

• Un espai de convivència

• Una ciutat compacta en un rodal preservat

• Per una mobilitat sostenible

• El medi ambient i la qualitat de vida a la ciutat

• La cultura, eina de convivència i d’identitat col·lectiva

• Sabadell, una ciutat on treballar

• Sabadell en una economia mundialitzada

L’Entesa 

aposta per fer de Sabadell

una ciutat per treballar-hi,

viure i conviure



Sí farem
Crear eixos cívics en cada
barri amb zones de vianants o
de trànsit pacificat al voltant
de les escoles, els equipa-
ments o els carrers comer-
cials.

Instal·lar un tramvia lleuger
que uneixi la ciutat de nord a
sud.

Construir  habitatges de llo-
guer als set districtes de la
ciutat.

Desenvolupar el Parc Agrari
i garantir la protecció de tot
l’espai agrícola i natural del
rodal.

Augmentar la indústria i els
llocs de treball dins del nucli
urbà de Sabadell.

Aconseguir la construcció
d’un equipament sociosani-
tari per a malalts crònics i
mentals i dotar de telealar-
mes i d’assistència domici-
liària a totes les persones
que ho necessitin.

Elaborar i aplicar un Pla de
Formació Integral - bàsica,
formació i treball i formació i
territori - d’acord amb les
orientacions dels organis-
mes internacionals.

Reforçar la xarxa associati-
va, cultural i juvenil de la
ciutat.

Dissoldrem els Consells de
Districte i implantarem eines
reals de participació.

Reduirem el 85% de la des-
pesa municipal actual d’i-
matge corporativa, protocol i
gabinet de premsa.
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18.
JJuullii  MMoollttóó  SSiieerrrraa..    
Vaig néixer a Sabadell el 1953. Sóc mestre i llicenciat en psico-
pedagogia. Actualment sóc director d’una escola pública. Visc a la
Creu Alta i sóc membre actiu del moviment veïnal. En els darrers
anys he representant l’Entesa al Districte II i també sóc mem-
bre del Consell Escolar Municipal i del Consell de
Ciutat. Sóc membre del secretariat de l’Entesa.

7.
AAllbbeerrtt  BBooaaddaa  CCooss..

Tinc 27 anys. Sóc vallesà de
Barberà i fa 8 anys que visc a

Sabadell. Durant els últims
anys he compaginat la feina a
la construcció amb els estudis

de ciències polítiques a la
UAB. També he treballat i

col·laborat amb diferents revis-
tes i publicacions. A Sabadell

m'he vinculat a entitats juvenils
i moviments solidaris i reivindica-

tius. La solidaritat m'ha portat a
visitar regions en conflicte com

Iraq i Palestina. Des de fa un any
sóc pare d'una nena.

4.
MMaarrggaarriiddaa  MMaassssoott  ii  VVeerrddúú..

Vaig néixer a Barcelona fa 56 anys. Sóc profes-
sora de la Facultat de Ciències de l’Educació de

la UAB, especialista en formació de persones
adultes. També col·laboro al Centre d’Adults

de la Concòrdia i sóc membre de la Lliga dels
Drets dels Pobles, en els grups de treball

Politeia i Immigració. Des de fa tres anys, sóc
membre del Secretariat de l’Entesa.

15.
MMaannoolloo  NNaavvaass  EEssccrriibbaannoo..

Aviat farà 58 anys que vaig néixer a Torredonjimento, a
Jaén. Sóc llicenciat en Dret i en Ciències Polítiques i

de l’Administració i actualment estic acabant els
estudis de Sociologia. Treballo al CCCB, on sóc

cap de serveis. A Sabadell he participat activament
al moviment veïnal i a entitats com Sabadell per
la República o la plataforma Pel dret a decidir.

Sóc membre del secretariat de l’Entesa.cialista
en formació de persones adultes. També

col·laboro al Centre d’Adults de la
Concòrdia i sóc membre de la Lliga dels
Drets dels Pobles, en els grups de treball

Politeia i Immigració. Des de fa tres anys,
sóc membre del Secretariat de l’Entesa.

ÀÀnnggeell  LLóóppeezz..    supl.
Vaig néixer a Jaén el 12 de maig de 1952. He treballat al sec-
tor del metall. La meva activitat associativa s’ha desenvolupat

especialment en el moviment veïnal. 

16.
JJuuaann  RRiivveerroo  BBaarróó..  

Vaig néixer l’any 1947 a Sabadell, al
barri de la Creu Alta. Als anys sei-
xanta vaig ser campió d’Espanya i
Catalunya amb l’equip juvenil de
waterpolo del Club Natació
Sabadell. Sóc diplomat en avicultu-

ra i actualment estic treballant per la
creació al Vallès de l’Assemblea

Pagesa de Catalunya. He treballat al
sector del metall, especialment a la
Unitat Hermètica, on vaig ser un dels
fundadors de la secció sindical de la
Confederació General del Treball
(CGT) i delegat sindical.

9.
MMaarriiaa  ddeell  MMaarr  GGrriieerraa  LLlloonncchh..
Vaig néixer fa 28 anys a Sabadell i sóc la gran de quatre germans.

Sóc professora de sociologia a la UAB i faig recerca sobre minories
religioses, immigració i diàleg entre religions. Sempre m'ha agra-
dat implicar-me activament amb el meu entorn. He participat

en moviments de defensa de la Universitat pública a la UAB,
així com en entitats sabadellenques que treballen per la solidaritat

internacional i per l'autodeterminació dels Països Catalans.

8. TToonnii  MMuurrcciiaa  NNaavvaarrrroo..    
Vaig néixer a Zeneta (Múrcia) l’any 
Visc al barri de Torreguitart i des de
po activament en el moviment veïn
he estat molt actiu en el moviment
de CCOO a l’Ajuntament.

TToonnaa  SSaalllleenntt  CCuuss
Tinc 62 anys, vaig néixer a Saba

Tinc un fill i una filla. He treballa
durant 35 anys de mestra, en un

escola del CEPEC i després al barr
de Sant Julià i als Merinals i el

últims 16 anys al Centre de
Recursos Pedagògics. Actualment

estic jubilada. Sóc membre de
CCOO des de la seva fundació, l’an

1977. He participat a diferents org
nitzacions polítiques i socials i he a
en brigades a Nicaragua els anys 20

2003. Actualment participo en el
grama de Voluntaris ling

Represento l’Ente

21.
ÁÁnnggeell  PPéérreezz  SSiilllleerroo..    

Tinc 37 anys. Vaig néixer
aquí, a Sabadell, però es

pot dir que la meva vida
ha crescut a molts llocs:

Melilla, Menorca,
València, Huelva i algun
lloc més... principalment

per motius familiars, però
també pel meu ofici. Sóc
parella de fet de la Isabel
i pare de l’Hugo. Visc a

Espronceda, el meu
barri d’origen. Em dedi-
co a l’aviació lleugera fa

gairebé 19 anys i sóc
tècnic certificador a

l’Aeroclub
Barcelona-Sabadell.
Tinc una forta convicció ecologista i he
col·laborat amb diferents grups i movi-

ments reivindicatius.

6.
MMaarriiaa  SSaalluutt  MMaass  ii  SSaannggééss..

Sóc filla de Sabadell des de fa 57 anys. Sóc la gran de cinc germans, tinc dos
fills i dos nets. A la nostra ciutat vaig estudiar infermeria i treball social, i la meva
formació ha continuat de manera permanent en aquests dos camps de coneixement.

El meu treball ha estat desenvolupat sempre dins dels àmbits social i sanitari. Durant els darrers 25 anys he treba-
llat en el camp de la salut mental i, concretament, en aspectes de rehabilitació comunitària. Actualment soc membre

d'alguns consells assessors en aquest àmbit i continuo participant en diferents entitats ciutadanes.

MM..  AAnnttòònniiaa  BBaarrttoollíí  TToossqquueellllaa..  supl.
Vaig néixer l’any 1953. Sóc professora d’ensenyament secundari i he

treballat a diferents centres de recursos pedagògics. En els darrers
anys m’he interessat especialment per la mediació en conflictes. Sóc

membre del Secretariat de l’Entesa.

27.
NNiieevveess  GGaarrcciiaa  LLaassaa..

Sóc nascuda a Navarra l'any 1944 i ciutadana
de Catalunya des de l'any 1966, de professió
mestra, ara jubilada. He dedicat la major
part de la meva vida al servei dels ciuta-

dans i ciutadanes de Sabadell, des de l'es-
cola, des del sindicat CCOO i des del con-

sistori: vuit anys al govern presidit pel Sr.
Farrés i quatre al grup municipal Entesa per

Sabadell. Ara iniciaré una nova etapa, però
treballant, com sempre, al servei de la ciutat.

VViirrggíínniiaa  DDoommíínngguu
Tinc 35 anys. Vaig néixer a Ovied

gairebé 30 anys que visc a Saba
dues filles. Sóc administrativa a 

Vaig estudiar Antropologia Social 
anys vaig llegir la tesi sobre treball 
a la indústria tèxtil sabadellenca. T
he comissariat algunes exposicion

participat en recerques sobre immig
i barris. Sóc membre de diferents

tats ciutadanes. Des de l’any 19
estat vinculada al moviment veïnal 

logista, especialment a la Cam
Contra el Quart Cinturó. Fa tre

que sóc membre del secretar
l’E

5.  AAllffoonnss  AArraaggoonneesseess  AAgguuaaddoo..    
Tinc 33 anys. Vaig néixer a Madrid. He
viscut sobretot a Barberà del Vallès però

també a Brussel·les i a Frankfurt. Des
del 2003 sóc ciutadà de Sabadell.

Sóc doctor en Dret i he estu-
diat el dret de la dictadura
franquista. Ara ensenyo a la

UPF història del dret, dret
comparat i dret del
Franquisme. També he treba-
llat pels drets humans i la coo-
peració a Catalunya i Colòmbia,

i com a observador electoral a
Palestina, Bielorrússia, Congo i
Nigèria, d'on vaig tornar fa poques
setmanes. Quan vaig decidir partici-
par en política, coneixent el pano-
rama local, vaig veure que la meva

opció i el meu projecte eren els de l'Entesa. Tres anys després
encara ho veig més clar. Sóc membre del Secretariat des de 2004.



26.   
XXaavvii  OOccaa  BBaarraaddaadd..    
Tinc 36 anys. Vaig néixer a Sabadell i he
viscut molts anys a la Concòrdia. Ara visc a
Ca n'Oriac. Sóc matemàtic. Sóc professor
de secundària i coordinador de Batxillerat
a l'IES Viladacavalls. Estic molt vinculat
al món de l'esplai, l'animació, i la cultura
popular. Vaig ser fundador del MEV
(Moviment d’esplai de Sabadell). Vaig ser
regidor de l’Entesa per Sabadell entre
1999 i 2003. Sóc militant de l'Esquerra
Independentista. Formo part del

Secretariat de l’Entesa.

No farem
Campanya electoral per-
manent: fotos, canapès i
política d’aparador.

Pagar pel que ja és de la
ciutat: Caserna de la
Guàrdia Civil.

Perseguir els joves i uti-
litzar la Policia Munici-
pal en actuacions repres-
sives: Cas Bemba i noi de
l’adhesiu. 

Destruir el rodal: ni zoos
ni autopistes.

Una política cultural de
talonari i una política
associativa clientelar.

Permetre que els serveis
de salut arribin al col-
lapse: urgències, satura-
ció, cues i llistes d’espe-
ra. 

Desprotegir la ciutat da-
vant l’especulació sal-
vatge.

Fer ostentació amb l’ús
abusiu del cotxe oficial i
de guardaespatlles.

Malgastar diners pú-
blics en coses inútils:
alguns plans, estudis i
floretes.

Una ciutat gris, sense
identitat ni autoestima. 

14.
PPaauu  AAvveellllaanneeddaa  GGaarrcciiaa..

Vaig néixer a Sabadell el 1968.
Sóc doctor en Geografia i

professor a la Universitat
Autònoma de Barcelona.

Com a investigador, formo
part del GEMOTT (Grup

d’Estudis de Mobilitat,
Transport i Territori) i

l’IERMB (Institut d’Estudis
Regionals i Metropolitans de

Barcelona). Sóc especialista en
temes de mobilitat i transport

sostenibles. He participat en
entitats ecologistes i sóc coautor

del projecte Sabadell Cruïlla.

11.
RRoossaa  ÁÁllvvaarreezz  CCaabbaall..

Vaig néixer a Oviedo fa 57 anys. Sóc mes-
tra i treballo a l’escola Floresta, al barri

de Can Deu, des de fa trenta anys.
Tinc dues filles i quatre netes. Sóc
llicenciada en història i en geogra-

fia per la UAB i he fet un  pos-
tgrau de gestió del sistema edu-

catiu. Durant molts anys he
estat implicada en la defensa

de l’escola pública. Sóc membre de
l’Entesa des de la seva fundació.

18.
MMaarrttíí  MMaarríínn  CCoorrbbeerraa..

Vaig néixer a Sabadell fa 42 anys i he
viscut gairebé sempre al barri de

Gràcia, on avui torno a residir.
Sóc historiador i treballo com a
professor d’Història
Contemporània a la Universitat
Autònoma de Barcelona des de

1994, on des de fa un any també
sóc Adjunt del Vicerector

d’Estudiants i de Cultura per a
Estudiants. Mentre estudiava, em
vaig implicar intensament en el
moviment estudiantil assembleari.
Posteriorment, la meva activitat
associativa ha estat lligada al movi-
ment pacifista i antimilitarista.

3.
GGuuiilllleemm  FFuusstteerr  ii  UUssaass..    
Vaig néixer a Barcelona l’any 1980, però de ben petit
ja vaig venir a viure a Sabadell. Des de fa poc sóc
pare d’un nen, el Pau. Els darrers anys he compa-
ginat els estudis d’història amb la participació a
diferents moviments juvenils, d’esplai i culturals
de Sabadell. Sóc membre del Secretariat de
l’Entesa des de fa tres anys i treballo al Grup
Municipal.
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19. GGuuiilllleerrmmoo  LLuussaa  MMoonnffoorrttee..
Vaig néixer a San Sebastián l’any 1941.
Sóc doctor enginyer industrial i pro-

fessor de la Universitat Politècnica
de Catalunya. Vaig ser funda-

dor de CCOO en les universi-
tats catalanes i el seu dirigent
durant vint anys. A Sabadell,
vaig participar en la fundació
d’Esquerra Unida i

Alternativa, organització on
vaig militar fins l’any 2004.

Actualment sóc membre del
Secretariat d’Entesa per Sabadell i
un dels portaveus de l'Associació
Sabadell per la República.

17.
TTeerree  LLllaammaass  FFrrííaass  ((TTeerree))..  Tinc 70 anys i vaig néi-

xer a Sierra de Yeguas (Málaga). Fa 46 anys que vaig
venir a Sabadell, primer a Ca n'Oriac, i després, al casar-me, al barri de Gràcia, on
continuo vivint. Tinc 3 filles i sempre he estat relacionada amb l'ensenyament a tra-
vés d'associacions de pares (al col.legi Narcisa Freixas i a l'institut Pau Vila). Des de
la seva constitució l'any 1973 estic vinculada a l'AV de Gràcia, on he ocupat diferents
càrrecs (presidenta, vocal de Sanitat, d'Ensenyament, d'activitats, etc.). Sóc membre de
l'Entesa des de la seva creació.                

25.
HHaammaannoouu  GGuueerrmmaass  LLaarrbbii..  Vaig

néixer a Alger l’any 1969. Sóc llicenciat
en Ciències Polítiques i Relacions
Internacionals a l’Institut Superior
d'Estudis Polítics d'Alger. He treballat
de periodista/reporter en el setmanari
L'echo du centre i vaig col·laborar
amb el diari Le matin. Vaig participar

en diferents moviments universitaris a
Argèlia. A nivell polític, vaig militar a la
Reagrupació per la Cultura i la
Democràcia, un partit polític nacionalis-
ta berber molt actiu en la lluita i la rei-
vindicació dels drets i la cultura berber.
Aquí, a Catalunya, em dedico al món
de la construcció i la pintura, una mica
d'energia al tema de l’emigració, i ara
intento col·laborar més amb la societat
i ajudant des de l'ENTESA.

24.
AAnnnnaa  MM..  AAvveellllaanneeddaa  CCaammiinnss..
Fa 64 anys que vaig néixer a Sabadell. Tinc tres fills i
tres nets. Vaig estudiar Educació Especial a l’Escola Flor
de Maig a Cerdanyola i he treballat molts anys amb

nois i noies amb discapacitats psíquiques i físiques greus.
M’agrada molt restaurar mobles antics, ho faig sempre que
puc. Al llarg de la meva vida he participat en diferents movi-
ments sindicals, veïnals, socials i populars de la ciutat.

1957. 
e fa molts anys partici-
nal i associatiu. També
t sindical com a delegat
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23.
LLlluuííss  CCaassaannoovvaass  RRiieerraa..    

Vaig néixer el 1944. Sóc llicenciat en
Filosofia. Actualment treballo en l’àm-
bit dels serveis socials. La meva activi-
tat ciutadana s’ha desenvolupat espe-
cialment en el moviment per la pau i el
sindicalisme.

JJooaaqquuiimm  SSaanneesstteebbaann  EEssttrreemmeerraa..  supl.
Vaig néixer a Sabadell un 23 d'abril ara fa 49 anys.
Estic casat i tinc dues filles. Treballo a una Caixa

d'estalvis i vaig estudiar Història
Contemporània a la UAB. He

participat durant anys a
l'AMPA de l'escola on han

estudiat les meves filles i
actualment sóc membre de diferents

entitats ciutadanes. Des de l'any
2004 sóc el coordinador d'Entesa

per Sabadell.

10. JJooaann  CCaarrlleess  DDoovvaall..
Vaig néixer a Sabadell el 1953 i hi he vis-

cut tota la vida. Sóc productor i
editor discogràfic. Des de fa
molts anys estic implicat en

la promoció i difusió de la
cultura catalana.

22. RRoossaa  BBlláázzqquueezz  MMaarriinn..
Vaig néixer a Barcelona l’any 1945 i visc a Sabadell des del 1980. Tinc estudis mitjans i

porto més de 40 anys treballant, els 30 últims com a secretària de direcció en una
empresa transnacional. Des de fa molts anys sóc membre activa d’Amnistia

Internacional. També pertanyo a Ecoconcern, Innovació Social, on col·laboro
amb articles d’opinió sobre temes d’actualitat. En diferents èpoques de la meva
vida he participat activament

en entitats culturals i
sociopolítiques.

2.
uueezz  ÁÁllvvaarreezz..
do, però ja fa
adell. Tinc

la UAB.
i fa dos
femení
També
ns i he
gració
s enti-
990 he

i eco-
mpanya
es anys
riat de

Entesa.
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TTootteess  lleess  ppeerrssoonneess  qquuee  ffoorrmmeenn  ppaarrtt  ddee  llaa  ccaannddiiddaattuurraa  ddee  ll’’EEnntteessaa  hhaann  ssiiggnnaatt  uunn  ccooddii
èèttiicc  ii  ddee  ccoonndduuccttaa i ss’’hhaann  ccoommpprroommèèss  aa  ccoommpplliirr--lloo en cas d’accedir a un càrrec públic.
Els elements més destacats d’aquest codi són els següents:

• El grup municipal de l’Entesa donarà compte públicament un cop l’any de la seva acti-
vitat. Així s’ha fet en els darrers 4 anys a través d’una memòria, que es pot consultar al
nostre web.

• Els recursos públics (automòbils, materials d’oficina, instal·lacions, viatges, dietes...) no
poden ser utilitzats per a finalitats particulars.

• Les dietes rebudes pels càrrecs de l’Entesa com a representants del municipi en entitats
privades o mixtes seran íntegrament lliurades a una entitat, organització o fundació
sense ànim de lucre.

• Els càrrecs de l’Entesa no acceptaran regals, diners, descomptes, préstecs o favors de cap
persona, institució o empresa relacionada amb l’administració.

• Els càrrec electes i de confiança no formaran part d’associacions, empreses o organis-
mes amb ànim de lucre, que defensin els seus interessos o objectius davant de
l’Ajuntament de Sabadell.

• L’exercici de les responsabilitats dels càrrecs és temporal. Per tal de garantir la renova-
ció, s’estableix un període màxim de dos mandats, des de l’accés al càrrec. En cas d’ac-
cedir a l’alcaldia, el període màxim de dos mandats comptarà a partir del moment en
què s’assoleixi aquest càrrec.

• Un cop finalitzades les tasques del càrrec, durant dos anys no s’accedirà a cap organis-
me públic o privat amb el que hagi mantingut relació mentre ostentava el càrrec públic.

• Els càrrecs electes i de confiança de l’Entesa respondran amb diligència i de forma verí-
dica a les peticions d’informació formulades pels mitjans de comunicació relacionades
amb les seves funcions, tret que es tracti d’informació confidencial, faci referència a la
vida privada de tercers o estigui protegida legalment.

• Es consideraran faltes ètiques: l’ús d’informació privilegiada per a finalitats diferents a
les del càrrec, l’afavoriment dels interessos propis del personal al seu càrrec més enllà
del criteri de mèrit i capacitat, el fet de no sotmetre’s a processos de control extern i de
participació o informació ciutadana que garanteixin la necessària transparència.

• Els càrrecs de l’Entesa actualitzaran cada any la declaració de bens i la lliuraran a
l’Entesa, que la posarà a disposició pública.

A l’Entesa 

signem un codi ètic

Manel Larrosa
Arquitecte

Sabadell és una ciutat de lliure pensadors. N'hi ha hagut i
n'hi ha molts, gent que no es deixa portar per la inèrcia i va
contra corrent. També de gent amb esperit de comunitat i
amb voluntat d'una societat igualitària. Els partits que només
venen una imatge de marca, com una franquícia comercial,
ens fan sentir incòmodes. A Sabadell, l'Entesa representa l'es-
forç del treball i la voluntat de no viure de rendes. 

Ernest Espinós
Moviment veïnal

En els últims sis anys com a responsable de la coordinació
de la  FAV de Sabadell, i dos amb la COFAVVOC, he tin-
gut l`oportunitat de conèixer moltes entitats i també
organitzacions polítiques. El treball del moviment veïnal
és divers: la formació, la denúncia, fer propostes i reivin-
dicacions; però aquesta última vessant no a tothom li
agrada i sobretot a alguns partits polítics, ja que pensen
que amb votar cada quatre anys ja n’hi ha prou, no supor-
ten la democràcia participativa. 
Ara, amb el nou plantejament de l`ENTESA, no tinc
arguments per dir no a la col·laboració, i amb el meu
humil vot vull potenciar la seva candidatura. 

Robert Ferrer
Professor

En aquest moments, és en l’àmbit de la política local on
les candidatures ciutadanes poden aportar més garanties
de generositat, ètica i servei a la comunitat.
Per aquest motiu l’experiència de l’Entesa de Sabadell,
amb gent desinteressada, intel·ligent i allunyada dels tac-
ticismes propis dels grans partits és una iniciativa que cal
recolzar i reforçar durant els propers anys.



A diferència del primer mandat, que va viure de les rendes dels
projectes endegats pel govern de l’etapa Farrés, en aquest segon
mandat 2003-2007, el govern Bustos ha posat de relleu les
seves pròpies limitacions. 

S’ha posat de manifest la seva capacitat per generar conflictes
(Bemba, crisi de l’adhesiu Estil Bustos? No, gràcies) o la inca-
pacitat per resoldre’n (okupes, vaga escombriaires,...) fins el
punt de donar una imatge negativa de la ciutat més enllà dels
límits locals.

Pel contrari, no ha tingut capacitat per redreçar la progressiva
pèrdua de pes de Sabadell en el context de ciutats mitjanes,
mentre altres localitats han pres protagonisme en el terreny
dels equipaments i dels serveis.

L’alcalde segueix actuant amb el seu estil personalista, autorita-
ri i populista. Continua gestionant la ciutat per inèrcia, sense
pensar en el futur, mirant més els possibles rèdits polítics
immediats que les necessitats actuals i futures, però que costen
a la ciutat milers i milers d’euros que haurien de servir per
cobrir necessitats bàsiques.

Aquesta manera de gestionar els diners públics ha fet evident
en els darrers anys l’esgotament de la capacitat econòmica de
l’Ajuntament.

S’ha incrementat la despesa corrent (personal, serveis, con-
sums, transferències corrents) en relació als ingressos ordinaris
(impostos, taxes i aportacions d’altres administracions). En
conseqüència, la capacitat d’estalvi és gairebé nul·la i, per tant,
queden pocs diners per destinar a inversions. 

Tanmateix, quan els nous equipaments previstos entrin en fun-
cionament, la despesa de personal, consums, manteniment,
etc., s’incrementarà encara molt més i la disponibilitat de
recursos per a inversions es continuarà reduint, si, de manera
paral·lela, no es disminueixen moltes despeses supèrflues de
dubtós interès ciutadà.

Tothom pot comprovar la immensa activitat de la construcció
a la ciutat. Aquest fet té elements positius: la renovació d’edi-
ficis vells per altres nous millora la ciutat i, teòricament, l’aug-
ment d’habitatges hauria d’abaratir-ne el preu, donant oportu-
nitat a la població, especialment als més joves o als més neces-
sitats, cosa que, malauradament, no s’ha produït. Ara bé, quan
la construcció és excessiva, quan, paral·lelament no es planifi-
ca la mobilitat, quan es reconverteixen indústries en habitatges
amb la pèrdua de llocs de treball dins de la ciutat, la situació
comença a ser preocupant. 

Correm el risc de convertir la ciutat en el que s’anomena ciu-
tat dormitori, amb tot el que això significa: tothom ha de sor-
tir a treballar fora de la ciutat i la ciutat queda inactiva durant
el dia; els accessos a la ciutat queden col·lapsats i les finances
municipals es ressenten per falta dels ingressos procedents de
les indústries, mentre s’ha de continuar prestant els mateixos
serveis. 

Sembla que a l’alcalde no li preocupa gens de què viurà
Sabadell el dia de demà.

Sabadell, cap a on? Els nostres grans compromisos
Una ciutat compacta en un rodal preservat, sostenible, amb serveis bàsics de qualitat,
suficients i a l’abast de tothom i amb l’objectiu de reforçar la cohesió social. 

Un exemple de les nostres propostes:

Crear eixos cívics en cada barri amb zones de vianants o de
trànsit pacificat al voltant de les escoles, els equipaments o els
carrers comercials.
Farem de tota la ciutat un espai saludable i agradable; una ciutat per pas-
sejar, garantint la igualtat i la qualitat dels serveis de neteja.

Instal·lar un tramvia lleuger que uneixi la ciutat de nord a sud.
Garantirem l’accés en transport públic als mercats, els polígons industrials,
els equipaments sanitaris, educatius i culturals i les àrees de lleure, amb el
tramvia i amb l’ampliació de la xarxa d’autobusos urbans.

Construir  habitatges de lloguer als set districtes de la ciutat.
Construirem 1000 habitatges protegits de lloguer al llarg i ample de la ciutat
per afavorir la cohesió social; elaborarem un cens d’habitatges buits i
implementarem mesures per posar-los en el mercat de lloguer.

Desenvolupar el Parc Agrari i garantir la protecció de tot l’espai
agrícola i natural del rodal.
Millorarem la gestió mitjançant figures de protecció i de gestió conjunta
amb altres municipis veïns.

Augmentar la indústria i els llocs de treball dins del nucli urbà
de Sabadell.
Farem que menys persones de Sabadell hagin de sortir de la ciutat cada dia
per anar a treballar. Els nous tipus d’indústria i el respecte pel medi ambient
fan avui possible i necessari recuperar teixit industrial.

Aconseguir la construcció d’un equipament sociosanitari per a
malalts crònics i mentals i dotar de telealarmes i d’assistència
domiciliària a totes les persones que ho necessitin.
Farem de l’assistència a les persones grans i a les que pateixen malalties la
tasca més important dels Serveis Socials i de Salut Municipals. Garantirem
els seus drets i els de les seves famílies amb l’accés a serveis de qualitat al
llarg de tots els dies de l’any.
Treballarem per a què la Generalitat posi en funcionament un complex sani-
tari per a malalts crònics i malalts mentals, que doni resposta a les necessi-
tats actualment no cobertes de llits de dia, de llarga durada i d’internament.

Elaborar i aplicar un Pla de Formació Integral - bàsica, formació
i treball i formació i territori - d’acord amb les orientacions dels
organismes internacionals.
Farem un pla de la formació pel treball, adequat a les necessitat de la indús-
tria, el comerç i a l’atenció a les persones, d’acord amb les entitats econòmi-
ques, socials i sindicals. Estimularem els joves a adquirir una bona formació.

Reforçar la xarxa associativa, cultural i juvenil de la ciutat.
Desenvoluparem un sistema transparent de convenis i subvencions i facili-
tarem l’accés a locals dignes a les entitats que treballen amb infants i joves.
Les entitats participaran en la gestió dels centres cívics i en la programació
d’una oferta cultural i de lleure a l’abast de tothom.

Dissoldrem els Consells de Districte i implantarem eines reals
de participació.
Proporcionarem informació municipal objectiva i transparent i farem possi-
ble el control democràtic de les polítiques sectorials i territorials a través de
taules i organismes de participació directa. 

Reduirem el 85% de la despesa municipal actual d’imatge cor-
porativa, protocol i gabinet de premsa.
Destinarem el diner públic als afers públics, prioritzant els serveis i l’aten-
ció a les persones, establint mecanismes de control de la despesa corrent i
eliminant la despesa supèrflua i propagandística.
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Júlia Garcia
Associacionisme. Cal a la ciutat un
govern honest i participatiu. Per
això voto Entesa.

Adam Bonnin
Estudiant de geografia. Cal apostar
per opcions transformadores com a
alternativa real.

Fernando Arranz,

(Tato)
Mestre. Entesa és el grup municipal
que més honestament defensa els
drets dels ciutadans.

Toni Sorolla
Arquitecte. Vull seguir creient en un
futur per a Sabadell; l’Entesa ofereix
aquest futur.

Carles Lladó
Professor d’institut. Per què voto l’En-
tesa? Perquè les polítiques socials a
Sabadell no poden continuar essent
polítiques vinculades a l’experiència
més immediata i que només poden
ser recollides en xifres: el que cal és
que tinguin sentit.

Pep

Gambús
Impressor. M’agra-
daria viure en una ciu-
tat solidària, dialogant
i culta, que Sabadell
fos referència a tot el
país, un altre estil de
fer ciutat.

Juan

Noguera
Jubilat. 
L’Entesa és
necessària.

Dolors

Moles
Mestra. 

Ara cal l’Entesa

Rafel López 
Metge. Els de l’Entesa
són els únics que van
donar suport als afec-
tats per la barbàrie
del cas Bemba des de
l’inici.

Montserrat

Parera
Jubilada. Per una ciu-
tat sostenible i sense
barreres.

Pepito López
Educador social. Codi
ètic, política no pro-
fessional, oposició
responsable
a Sabadell l'Entesa és
el canvi real. 

Isidre Carné
Director d’escola.
Amb l´Entesa un altre
alcalde és possible,
un altre ajuntament
és possible.

Enric Prat
Professor. Votaré l'En-
tesa pel suport que
dóna a les propostes i
accions dels movi-
ments socials i per
promoure la participa-
ció ciutadana.

Assumpta

Jané
Geògrafa. Votaré a
l'Entesa per Sabadell
per la seva integritat i
compromís amb la
ciutat que ha demos-
trat al llarg d'aquests
anys.

Sebastià

Ribes
Enginyer. Perquè té
raó el Sr.Montilla,
Sabadell ha perdut la
capitalitat.

Joan Pujol
Tècnic de prevenció.
Amb l'Entesa recupe-
rarem la dignitat de
Sabadell, lliure d'es-
peculadors i polítics
corruptes, i a la vega-
da fem un pas més
per l'alliberament dels
Països Catalans.

Adrià Zancajo
Monitor d’esplai. L’Entesa ha de ser
una peça més per construir l’alter-
nativa de ciutat.

Rafa Merino
Professor. Perquè la política és
massa important per deixar-la en
mans dels polítics.

Carme Valls
Professora. A Sabadell ens cal una
nova mirada.

Lluïsa Miret
Traumatòloga. L'Entesa ha fet una
oposició positiva i crec que pot fer
un bon govern.

Joan I. Calderon
Professor. Membre d’entitats ciuta-
danes. A Sabadell, l'Entesa és l’úni-
ca opció que representa un canvi
de veritat. Ara cal l’Entesa.

Quim Góngora
Arts gràfiques. Desitgem com a
ideal que els polítics locals, els regi-
dors, no siguin uns professionals de
la política i que retornin sempre al
seu lloc de treball. Aquest ideal
l'Entesa el fa ben real.

Lluís Perarnau
Administratiu. Dono suport a l'Ente-
sa perquè sempre ha fet costat als
moviments socials i a la joventut,
especialment quan se'ls ha volgut
criminalitzar per lluitar contra la
situació actual de precarietat i de
retalls democràtics

Beni Lopez
Pintora. Conec a l'Isidre des de fa
molts anys, i crec que te la sovint
difícil combinació d'entusiasme,
honradesa i sentit comú en tot el
que fa. I l'Entesa és el seu lloc i el de
gent con ell.

Lluís Brunet
Traficant d’imatges. L’ENTESA evi-
dencia amb fets un compromís amb
visió de futur, d’altres compren vo-
luntats i fotos, que deixaran a fills i
nets a la ruïna cultural i econòmica.

Aurèlia Jiménez
Moviment feminista. Las políticas de
igualdad en nuestra ciudad han sido y
son un fracaso. Voto a Entesa porque
creo en su proyecto y confio que en
violència de género se haga un cam-
bio radical y sobre todo que cuando
se hable de género sea una realidad.

Montse Roca
Treballadora de sanitat. Jo votaré
l’Entesa perquè fa una política de
rigor, austeritat i de propostes con-
cretes al servei de les persones.

Joan Carles Sallas
Arquitecte. A l’entesa hi treballen
persones que els dono la meva con-
fiança, i que els faig arribar les
meves preocupacions perquè sé
que ho assumiran. 

Maties Serracant
Geògraf. Perquè amb l’Entesa ens
garantim un govern proper i com-
promès amb la ciutadania, amb un
projecte de ciutat conscient dels
reptes ambientals.

María Del Aguila
Hostaleria. El gobierno actual no me
merece ninguna confianza. La mejor
opción me parece Entesa.

Maria Martínez
Psicòloga. L’Entesa és l'única de les
candidatures que em mereix con-
fiança.

Ton Creus
Mestre. Valoro molt positivament la
feina d'oposició feta per l'Entesa
durant aquests anys. M'agradaria,
per tant, poder valorar, també molt
positivament, la seva feina com a
govern.

Isidre Tiana
Comercial. Sabadell mereix més.
Sabadell necessita l’Entesa.

Mercè Bach
Hostaleria. Són gent progressista
que treballen per l’interès col·lectiu.

Màrius Navazo
Geògraf. Atorgant màxima prioritat
als transports més accessibles per
a tothom (a peu, bicicleta, transport
públic) cal transformar l'espai
públic de la ciutat.

Salvador Diago
Mestre. Voto Entesa per la seva
coherència i oposició en temes me-
diàtics com el zoo, el quart cinturó i
la caserna.

Antoni Garriga
Economista. Proposa una manera
oberta, i honesta, de fer política mu-
nicipal.
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